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ACTA Nº 06/20 CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL 
16 de  juny de 2020 

 
 

Assistents amb veu i vot 

President: 
Sr. Diego Gómez i Garcia 
 
Vocal en representació de 
l’equip de govern. 
Sr. Albert Furió  
 
Vocal en representació dels 
grups que no conformen 
l’Equip de Govern: 
Sr. Miguel Vidal Llopis 
 
En representació de 
l’Associació Empresarial: 
Sr. Raül Tudela Soriano 
 
En representació de CCOO: 
Sr. Josep Antoni Carrascosa 
Torregrosa 
 
En representació de UGT: 
Sr. Raül Roselló Gregori 
Assistents amb veu i sense 
vot 
 
Secretària 
Sra. Carmen Herrero Pardo 
 
Cap de l’àrea de funció pública. 
Jordi Mena 
 
 

 
 
 
, 
 
 
 

Sent les 10:00 hores  del dia dalt indicat, i reunint-se de 
forma telemàtica, a través de vídeo conferència els Srs. 
al marge expressats, components del Consell Econòmic 
i Social, constituït a l’empara de l’establit en els Estatuts 
que li són propis, en virtut de la seua ratificació en la 
sessió plenària celebrada el dia quatre de setembre de 
mil nou-cents noranta, tot açò a fi de tractar el següent: 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

1. Aprovació acta 25 de maig  de 2020 

2. Pla d’ocupació social COVID19 Alzira 2020-2021. 

Fase 2. Qualificats 

3. Informació sector comerç 

4. Seguretat Laboral i nova normalitat 

5. Despatx extraordinari 

6. Precs i preguntes. 
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pàg. 2 
 

 
1 .- APROVACIÓ ACTA 25  DE MAIG DE  2020 

Queda aprovada per unanimitat l’acta de la convocatòria del dia 25 de maig de 2020 

 

A continuació el Sr. President confirma que també està present el Sr. Albert Furió, regidor 

de Recursos Humans i membre del Consell, així com Jordi Mena, cap de l'àrea de Funció 

Pública i Organització a fi d'informar de les mesures relatives a seguretat laboral en els 

llocs de treball de l'Ajuntament i de les reunions mantingudes en el comité de Seguretat i 

Salut en el treball. 

 

El Sr. President proposa tractar en este moment el punt 4 de l'ordre del dia i cap membre 

del Consell presenta inconvenient, per la qual cosa pren la paraula el Sr. Jordi Mena per 

a exposar els diferents acords presos en seguretat laboral per al personal de 

l'Ajuntament. 

 

4. SEGURETAT LABORAL I NOVA NORMATIVA 

 

El Sr. Mena explica que hi ha hagut diferents fases en l'organització laboral segons els 

diferents moments pels quals ha passat l'estat d'alarma i les característiques dels llocs de 

treball.  

 

Informa que va haver una primera fase en la tots els empleats teletreballaren a excepció 

dels que ocupen llocs de caràcter essencial. A partir de maig es va iniciar una segona 

fase en la qual es va pactar un pla de contingència que preveia serveis mínims per a tots 

els departaments. En data de hui, i a punt d'iniciar la nova normalitat, són les Comunitats 

Autònomes les responsables de marcar la nova normativa sobre aquest tema. La 

comunitat de Galícia pot servir com a model però s'està a l'espera del que es dispose per 

la Generalitat per a conéixer exactament totes les mesures que s'hauran de prendre 

quant a aforaments, distàncies, neteja... 

 

Indica que des de l'àrea de funció pública s'està treballant a organitzar el 

desenvolupament del treball durant la nova normalitat: establiment de torns, cites, etc. 

Assenyala que a partir de la setmana vinent, a excepció de les persones vulnerables d'alt 

risc, la majoria dels empleats començarà a treballar presencialment. No obstant això, fins 
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que no hi haja res publicat en el DOGV no es pot confirmar. Indica a més que la 

possibilitat d'un rebrot de la malaltia existeix i caldrà anar adaptant-se a les necessitats 

de cada moment.  

 

El Sr. President confirma que a l'Ajuntament hi ha hagut casos de contagis de COVID-19 

i es van realitzar totes les proves que es van considerar pertinents. També s'han 

implementat totes les mesures de seguretat d'acord amb les necessitats que s'han 

assenyalat en els comités de seguretat. La setmana que ve, amb l'entrada de la nova 

normalitat, es recuperarà la presència física dels treballadors, exceptuant la gent que 

continuarà treballant des de casa per ser persones de risc. Indica que també s'ha tractat 

el tema de la conciliació familiar i dóna la paraula al Sr. Mena perquè informe sobre 

aquest tema. 

  

El Sr. Mena comenta que el tema de la conciliació sempre és delicat, en general en tots 

els ajuntaments, perquè hi ha departaments que treballen a torns entre altres coses. Amb 

els sindicats es va obrir una porta per a estudiar cas a cas en funció de les necessitats 

personals i de cada departament, s'intentarà buscar la millor solució possible. 

  

En aquest moment s'incorpora el Sr. Raül Roselló i el president li resumeix la informació 

exposada. 

 

El Sr. President pregunta si algun membre desitja realitzar algun comentari sobre el tema 

de personal i el Sr. Carrascosa sol·licita la paraula. 

 

El Sr. Carrascosa considera encertada la participació de Jordi Mena en el Consell de hui 

sobre la base de les seues competències a l'Ajuntament. Confirma que, efectivament, 

falta el decret de la Generalitat que ordenarà la nova normalitat. Assenyala que la 

conciliació, sens dubte, és un tema complicat donat el gran nombre de treballadors, les 

característiques de llocs i les necessitats de cada persona; anima a continuar treballant 

en això a l'àrea de recursos humans a l'espera de l'assenyalat per la Generalitat, i 

recorda que existeix també la reducció de jornada i altres mesures.  

 

El Sr. President dóna per finalitzat aquest punt i repren l'ordre del dia.  
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2. PLA D’OCUPACIÓ SOCIAL COVID19 ALZIRA 2020-2021. FASE 2. QUALIFICATS 

 

El Sr. President recorda que el Pla d'ocupació va nàixer en el propi Consell davant la 

necessitat de donar resposta a un problema social. Comenta que les bases del pla en la 

seua modalitat per a personal no qualificat ja van ser aprovades amb una dotació de 

250.000 € i que la convocatòria del pla per a personal qualificat està basat en elles. 

A continuació resumeix els requisits: 

 - Les persones interessades han d'estar en situació de desocupació des del 14 de març 

de 2020 

- Han d'estar empadronades 3 anys a Alzira 

- Tindre una edat entre 16 i 65 anys 

- Un perfil qualificat bé per experiència o bé per titulació. 

 

La formes de presentació i la comissió de baremació és la mateixa que en l'anterior fase. 

 Assenyala que s'ha incorporat una petició presentada en el ple quant a puntuació per a 

dones víctimes de violència de gènere. 

  

A continuació presenta els perfils professionals amb les necessitats de l'ajuntament. 

Comenta que els perfils administratius són necessaris i que espera que per als perfils 

d'oficial hi haja una resposta quant a sol·licituds. 

  

En aquest punt atorga la paraula al Sr. Mena perquè intervinga. 

  

El Sr. Jordi Mena proposa afegir una plaça perquè done suport al servei de prevenció de 

riscos laborals de l'Ajuntament.  

 

El Sr. President indica que s'incorpore la proposta a la convocatòria.  

 

El Sr. Albert Furió confirma que les propostes plantejades per ell, quant a les víctimes de 

violència de gènere i a l'existència de polítiques en orientació laboral, ja han sigut 

recollides. 

 

En aquest moment s'informa de les sol·licituds presentades, de moment, en la fase 
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convocada per a personal no qualificat, 60 fins al 14 de juny i  de la fi del termini ,el dia 26 

de juny.  

 

El Sr. President recorda que les bases de la convocatòria s'aprovaran per Junta de 

Govern Local i es donarà compte al Ple. 

 

El Sr. Carrascosa entén que les bases de selecció han patit les modificacions pertinents 

per a adaptar-les al perfil de qualificats, considera a més molt important la incorporació 

de la puntuació en el barem per a víctimes de violència de gènere i entén la necessitat de 

reforçar el departament de prevenció de riscos laborals, proposa que en el procés 

selectiu es tinguen en compte tant la titulació superior com el grau mitjà amb la finalitat de 

poder comptar amb més candidatures. 

  

La resta de perfils oferits li sembla correcte i consulta perquè el departament de Serveis 

socials no sol·licita psicòlegs i si aquest servei està prou cobert. 

  

El Sr. President aclareix que Serveis socials realment té necessitat de cobrir llocs de 

caràcter administratiu perquè l'excés de treball en aquest aspecte és considerable ja que 

tenen molta tramitació administrativa. El Sr. Carrascosa confirma que la renda mínima 

vital comportarà molta gestió i el Sr. President recorda que a més també tramiten ajudes 

a la dependència 

 

El Sr. President sol·licita si hi ha alguna puntualització per part de membres del Consell, 

en cas contrari s'incorporarà la proposta del lloc amb perfil per al departament de 

prevenció en riscos laborals tenint en compte l'aportació realitzada pel Sr. Carrascosa. 

 

El Sr. Tudela recorda que li agradaria que es tinguera en compte la proposta realitzada 

per l'Associació Empresarial quant al tema d'incentivació a la contractació per a 

empreses i que la dotació econòmica fóra la mateixa que es destinarà al pla d'ocupació. 

Indica que aquest tema ha d'estudiar-se com més prompte millor perquè hi ha moltes 

empreses que estan tancant i la contractació a nivell professional està en descens.  
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El Sr. President confirma que una vegada s'aprove el pla d'ocupació social s'estudiarà la 

proposta presentada per l'Associació i es veurà com es pot incorporar enguany, si 

existeix la possibilitat, i si no per a 2021.  

 

El Sr. Tudela sol·licita que es treballe en ella al més prompte possible perquè es preveu 

un nivell d'atur altíssim per a setembre i un panorama complicat. 

 

 El Sr. President dóna per finalitzat aquest punt i dóna pas al següent. En aquest moment 

el Sr. Mena abandona la reunió.  

 

3.- INFORMACIÓ SECTOR COMERÇ 

 

EL Sr. President informa que s'ha treballat en dues propostes molt concretes amb 

l'objectiu de reactivar el comerç local. 

 

D'una banda s'ha dissenyat una plataforma de venda en línia, un market place, la finalitat 

del qual és recollir la venda electrònica de tot el comerç d'Alzira. S'ha realitzat una 

consulta a tots els comerciants i hi ha 86 negocis interessats a incorporar-se al projecte. 

S'està treballant en la imatge corporativa i s'ha tingut una reunió amb l'empresa que 

s'encarregaria de la logística amb l'objectiu de presentar a final de mes una estratègia 

desenvolupada perquè es puga començar durant el mes de juliol amb la venda en línia.  

 

Els 86 comerços inicials tindran tota l'ajuda municipal durant els primers 3 mesos, a partir 

del 4t mes serà necessària una aportació per part dels comerços, mai superior a 50€ per 

mes i comerç, revisable segons en volum de vendes, que aniran destinats a sufragar el 

manteniment i la publicitat de la plataforma. 

 

D'altra banda també s'està treballant en uns bons d'ajuda al comerç local a través d'unes 

targetes pre-pagament que emetria Caixa Rural. 

 

 La proposta serien bons d'un valor de 50 € dels quals 20€ estarien subvencionats per 

l'Ajuntament i 30€ pel consumidor que els adquirisca. D'aquesta manera, si s'emeteren 

2000 targetes hi hauria una injecció de 100.000€ dins del comerç local. Dels 100.000€ 
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l'Ajuntament aportaria 44.000€, 40.000€ correspondrien als bons i 4000€ a despeses 

d'emissió. 

 Aquestes targetes, com s'ha comentat, serien emeses per Caixa Popular i gestionades 

des d'Idea i en aquest moment el Sr. President planteja al Consell 2 qüestions:  

 

1- La quantitat de bons que podria adquirir una persona. Amb la finalitat d'evitar 

revendes i situacions similars. Comenta que la proposta és que per persona 

puguen adquirir-se per un valor de fins a 300€. 

2- 2- S'ha valorat que només puga utilitzar-se en comerços adherits a la Targeta 

d'Alzira però exposa que s'han rebut propostes perquè puga utilitzar en tots els 

comerços.  

 

El Sr. Furió aclareix que l'adhesió a la xarxa de comerços que accepten la Targeta 

d'Alzira és molt senzilla, que no té cap cost i es tramita des d'Idea de seguida. Ho 

considera interessant perquè els comerços podrien beneficiar-se d'altres ajudes que 

entregue l'Ajuntament a través de la Targeta. 

  

El Sr. Tudela considera molt important que, perquè es complira l'objectiu de les mateixes, 

hauria d'assegurar-se que el consum sol poguera fer-se en comerços locals que es 

donaren d'alta i evitar així que fóra gastat en altres localitats o en compres per Internet.  

 

El Sr. President confirma que Caixa Popular considerava que estigueren relacionades 

amb la Targeta d'Alzira i poguera gastar-se en els comerços adherits 

 

El Sr. Tudela comenta que els comerços adherits a Alzira, ciutat comercial, seran les que 

tindran el datàfon adaptat per a poder passar-les, així es podrà controlar on han arribat 

els diners i conéixer l'impacte de la mesura.  

 

El Sr. President confirma que la qüestió es tindrà en compte en la proposta de les bases 

reguladores.  

 

El Sr. Tudela entén que els 44.000 € que es destinen a aquesta acció són una primera 

fase i que posteriorment s'aportaren 44.000€ euros més fins a arribar als 90.000€. El Sr. 
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President aclareix que, en tot cas i si fóra possible, seria en el 2021. Dóna la paraula al 

Sr. Carrascosa.  

 

El Sr. Carrascosa manifesta la seua alegria per la posada en marxa de la plataforma en 

línia, ja que sembla que hi ha un acord entre el comerç i l'Ajuntament i és importantíssim 

perquè és una eina de treball completament necessària hui dia.  

 

Quant a les targetes opina com el Sr. Tudela. S'ha de tindre una seguretat que els 

recursos es queden a Alzira i per a això cal relacionar-les amb la Targeta d'Alzira ja que 

això incentivarà les adhesions i fomentarà l'associacionisme que també és molt 

important. Pel que respecta a la quantia considera que 300€ per persona implicaria molts 

diners per unitat familiar. 

  

El Sr. President reconeix que controlar les compres per membres d'una unitat familiar 

resultarà complicat. 

  

El Sr. Tudela també veu complicat el control però considera que són els mateixos diners 

per a gastar. 

 

El Sr. Carrascosa exposa que un bon moment per a la seua posada en marxa seria l'inici 

del curs escolar, ja que suposa un desemborsament molt gran per a les famílies i algunes 

de les famílies més modestes podrien beneficiar-se dels  bons. 

 

El Sr. President consulta si la proposta és que s'inicie la campanya coincidint amb el curs 

escolar i el Sr. Carrascosa el confirma, es veurien beneficiades papereries, impremtes... 

 

El Sr. President dóna la paraula al Sr. Raul Roselló.  

 

El Sr. Roselló considera el tema dels bons comercials com una bona iniciativa que està 

posant-se en marxa en ciutats d'una grandària similar a la d'Alzira. Opina que encara que 

està pendent veure els resultats d'aquestes actuacions és necessari apuntar-se a 

l'experimentació i analitzar els mateixos, ja que és una quantitat significativa de diners 

invertits en l'economia local. 
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 Quant a les prevencions que cal prendre coincideix amb les aportacions del Sr. Tudela, 

cal lligar-lo a les empreses que formen part del teixit associatiu, molt important per a 

actuacions i iniciatives de comerç d'avantguarda, la innovació en el comerç passa per la 

cooperació i aquesta per la integració en el teixit associatiu. A més la sensibilitat de 

l'empresa amb els treballadors és més senzilla si les empreses s'integren en este teixit i 

accepten el diàleg en igualtat de condicions amb el teixit laboral, és a dir, amb els 

sindicats. Per tant considera correcte el desenvolupament del projecte.  

 

Quant a la quantia que es pot adquirir, i en la línia plantejada pel Sr. Carrascosa, el més 

fàcil és que es tinga en compte la persona i no la unitat familiar, però cal admetre que 

diferents membres d'una familiar podran adquirir bons i concentrar molts diners en una 

sola família. Entén que aquest plantejament no és correcte perquè d'aquesta manera els 

que tenen més capacitat de compra seran els que més es vegen beneficiats.  

 

Considera que limitar a 150€ per persona és suficient, això implicaria aproximadament 

300€ per família i opina que és una mesura per a evitar l'acaparament, a més de que es 

veurien beneficiades moltes més famílies. De totes forma, afig, si hi ha dificultat en la 

venda de les targetes es podria revisar la quantitat. 

 

El Sr. President reconeix les apreciacions del Sr. Roselló, considera que 2000 bons es 

poden vendre i que caldria limitar la compra per persona perquè tindre en consideració la 

unitat familiar no és viable. 

 

La Sra. Herrero confirma que si en els plans d'ocupació s'està tractant de minimitzar la 

documentació al màxim, en aquest cas, i sent l'objectiu incentivar el consum, no és 

encertat tindre en compte la unitat familiar perquè obstaculitzaria la gestió. 

 

Quant a l'ús de les targetes fora d'Alzira està superat, fa anys que s'utilitza la targeta 

d'Alzira, que va ser pionera en aquest aspecte, i està contrastat amb les ajudes que 

s'entreguen del programa Empren. Indica que als comerços, com ha dit el Sr. Furió els 

resulta molt fàcil adherir-se, i que les targetes no poden ser utilitzades fora d'aquests 

comerços, a més informa que hi ha moltíssim comerços adherits, quasi tots i que els 

nous establiments també s'adhereixen, incloent serveis professionals. 
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pàg. 10 
 

El Sr. President proposa que es realitze una campanya abans d'emetre els bons perquè 

els comerciants que falten puguen incorporar-se.  

 

El Sr. Tudela consulta si hi ha data per al llançament dels bons, el Sr. President opina 

que podria tindre's preparat a l'agost per a la seua posada en marxa al setembre, recollint 

la proposta del Sr. Carrascosa fent-lo coincidir amb l'inici del curs escolar. De totes 

maneres la proposta s'afegiria a les bases i es presentarà al Consell Assessor de 

Comerç. 

 

El Sr. Tudela comenta també respecte a la plataforma de venda en línia que l'Associació 

sempre ha estat a favor però que els agradaria que els costos es revisaren molt i que per 

a l'execució del projecte hi haguera una licitació en la qual pogueren presentar-se 

empreses especialitzades. 

 

En la seua opinió la despesa de 90.000€ anuals són una càrrega important per al 

pressupost municipal i s'hauria de buscar una empresa professional que fora garantia 

d'èxit segur. 

 

El Sr. President confirma que administrativament els 3 primers mesos del projecte estan 

resolts però que si existeix una continuïtat es farà conforme al que s'estableix en la llei 

per a comptar amb seguretat jurídica en tema de contractació. 

 

5.- DESPATX EXTRAÒRDINARI 

 

En aquest punt s’informa als membres del Consell de la subvenció rebuda del Sepe per a 

pal·liar la desocupació agrícola. Existeix una subvenció inicial de 209.813€ i una 

ampliació de 11.000 euros. Això permetrà contractar durant 3 mesos a 51 persones i 

s'han presentat 177 sol·licituds, el termini va acabar el dia 12 de juny.  

 

Quant a la primera fase del Pla d'ocupació social a data 14 de juny hi ha 60 sol·licituds 

presentades i el termini acaba el 26 de juny.  
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pàg. 11 

adl@idea-alzira.com Tel. 96 245 51 01 · Ronda d’Algemesí, 4· 46600 Alzira ·  http://www.idea-alzira.com 

La Sra. Herrero confirma també que la setmana vinent, i amb totes les mesures de 

seguretat pertinents començaren en Idea 30 alumnes del programa Viatge a 

l'empleabilitat. 

  

El Sr. President abans de donar per finalitzada la reunió consulta als membres del 

Consell si hi ha alguna aportació més.  

 

El Sr. Tudela comenta que és necessari treballar en el Pla de Seguretat dels polígons ja 

que és de vital importància per a poder optar a les ajudes i subvencions que està previst 

que s'atorguen. El Sr. President proposa concertar una reunió per a tractar aquest tema 

i agraeix la intervenció i propostes rebudes durant la reunió. 
 

6.- PRECS I PREGUNTES 

 
I no havent-hi més punts que tractar, el Sr. President alça la sessió a les 12: 00 hores, en 

la data de l’encapçalament indicat, signant el President del Consell i la Secretària en 

prova de conformitat amb el de dalt exposat. 

 
 
 
   

   EL PRESIDENT      LA SECRETÀRIA  
 
 
 
            Diego Gómez i Garcia            Carmen Herrero Pardo 
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